



Referat	Bestyrelsesmøde
	Den 5. februar 2025 kl. 19.30

	Mødt	Afbud
Ulla Klimt – formand, sekretær	X	
Klaus Møller - næstformand	X	
Martin Sønderskov – bestyrelsesmedlem, kasserer	X	
Edin Dervisevic – bestyrelsesmedlem	X	
Jimmy Madsen – bestyrelsesmedlem	X	
Michael Saunte – bestyrelsesmedlem	X	
Sigurd Jacobsen – bestyrelsesmedlem	X	

1. Kommentarer til referatet fra mødet den 08.01.25

Ingen umiddelbare kommentarer. Referatet blev godkendt.

2. Siden sidst

Udarbejdelse af tilstandsrapport for fundamentet under klubhuset

RH Diving vil undersøge og beskrive tilstanden for fundamentet under klubhuset i uge 11-12.

Efterfølgende opfordres de til at gennemgå deres vurdering af tilstanden mundtligt for bestyrelsen/planlægningsgruppen.

1

Forslag til klubaften med oplæg ved Marineskolen den 25. marts

Marineskolen har ikke meldt tilbage om oplæg ved en klubaften om de forskellige typer sikkerhedsudstyr om bord. Michael undersøger om en medarbejder fra Marinetorvet Haslev vil være interesseret i at komme med et oplæg om sikkerhedsudstyr og fremvise forskellige eksempler på disse ved klubaften den 08.04.25.

Invitation til regionale havnemøder (Flid)

Der er lagt op til meget relevante drøftelser og erfaringsudveksling blandt andet om havneadministrationssystemer, bortskaffelse af efterladte både i og omkring havnene samt sikker havn. Ulla og Martin deltager i mødet den 24. februar i Stege.

Nyt brodække på flydebroen

Grundet prioritering blev udskiftning af dele af brodækket på flydebroen udsat til 2025. Denne opgave påtænkes igangsat i foråret 2025 efter aftale med AMBA'ets bestyrelse.

Forslag til ændringer af cykel-/gangbroen

Havneplanens projektledelse har arbejdet videre med de forslag, som repræsentanterne fra sejlkлубberne fremlagde ved mødet i november 2024. Der arbejdes nu videre med at ændre



gennemsejlingshøjden til 4,0 m svarende til Kong Frederik den 9's bro og en gennemsejlingsbredde på 13,5 m. En broentreprenør kommer med et forslag til etablering af en klapbro.

Henvendelse fra Hans Jørgen om forsikringsdækning og fra Carl Erik om sponsorat i relation til Musik på Sophieholmen

Hans Jørgen har forespurgt om muligheden for at Sejlforeningen Vikingen står for leje af teltet, således forsikringen af teltet i forbindelse med eventet kan lægges ind som tillæg til Sejlforeningen Vikingens forsikringer. Carl Erik efterspørger, hvorvidt Sejlforeningen Vikingen i lighed med sidste år vil være sponsor for eventet.

Bestyrelse er fortsat positive overfor at yde et sponsorat til eventet ligesom sidste år og finde en løsning med leje af festteltet og forsikringen deraf. Men vi er usikre på om en erhvervsløsoforsikring, som Sejlforeningen Vikingen kan tegne i lighed med den tillæggsforsikring tegnet sidste år, vil dække ved videreudleje af festteltet til eventarrangøren. Bliver mon denne erhvervsløsoforsikring ikke lige så dyr, som hvis eventarrangøren selv tegner den. I givet fald skal der naturligvis også laves en aftale mellem eventarrangøren og Sejlforeningen Vikingen, om at eventarrangøren påtager sig alle lejers forpligtelser i forbindelse med leje af festteltet.

Bestyrelsen efterspørger ligeledes organiseringen bag eventet.

En gave fra fagforeningen Dansk Metal i Nykøbing Sjælland

Grundet omorganisering er en printer/kopimaskine blevet til overs i lokalkontoret for Dansk Metal i Nykøbing Sjælland. Denne har vi fået gratis. Den kommer til at stå i ungdomsafdelingens lokale i GP-pavillonen. Martin og Ulla tager sig af at få den til at fungere.

2

Tilslutning af spildevand fra klubhuset til Guldborgsund Forsyningsnet

De specielle vilkår i relation til den nuværende spildevandshåndtering fra klubhuset er formelt godkendt af myndighederne. Ud fra opslag i Guldborgsund Forsynings takstblad koster en tilslutning cirka 48.000 kr. excl. moms i tilslutningsbidrag alene for spildevand fra en almindelig forbruger. Hertil kommer faste bidrag per år på cirka 1.200 kr. årligt samt vand- og spildevandsafgift på 52,48 kr. per m³ samt installationsomkostninger. Stillingtagen til ændring af installationerne afventer afklaringen af mulige reparationer af landbroen og renoveringen af klubhuset.

3. Nyt fra AMBA'et

Kort fra repræsentantskabsmødet den 22.01.25

Referatet eftersendes. Regnskab 2024 for AMBA'et blev godkendt. Det blev besluttet, at overskuddet på 128.060 kr. overføres til en kommende renovering af broerne og oprensning af havnen. I budgettet for 2025 og i de kommende års budgetter er der afsat 150.000 kr. til den renovering af broerne.

Det anbefales, at de klubber, som ikke allerede har krav i deres vedtægter om ansvarsforsikring, tilføjer at de både, der ligger i havnen, skal være ansvarsforsikret, samt at både over 2 ton anbefales at have en forsikring, der dækker i forbindelse med bjærgning og/eller vragsfjernelse.



Udarbejdelse af en beskrivelse af tilstanden for lystbådehavnens broer m.m.

Det blev besluttet at igangsætte undersøgelsen og beskrivelsen af havnens tilstand. RH Diving varetager dette arbejde i uge 11-12.

Aftale om vinteropbevaring af joller

Det blev aftalt, at joller kan vinteropbevares på stejlepladsen efter aftale med Fiskeriforeningen, og at der ikke opkræves pladsleje for vinteropbevaring af joller på stejlepladsen.

4. Fortsat planlægning af generalforsamlingen den 18.02.25

Der bliver afholdt møder med dirigent og referent.

Den endelige dagsorden med bilag og reviderede regnskab er udsendt og hænger på opslagstavlen.

Der kopieres en antal eksemplarer til bordene.

Fordelingen af beretningen:

- Overordnet beretning for 2024 – Ulla 👍
- Beretning fra AMBA'et – Ulla 👍
- Ungdomsafdelingen og sejlerskolen – Jimmy 👍
- Kapsejlsudvalget – Carl Erik Hansen 👍
- Vikingens Service Team – Hans Jørgen Kristiansen 👍

Bestyrelsens ændringsforslag til forslag 4.1 fremlægges for generalforsamlingen af Michael, Ulla fremlægger forslag 4.2 og Sigurd forslag 4.3. Forslagene og Vedtægt for Sejlforeningen Vikingen kopieres i et antal til bordene.

Hvis forslag 4.3 ikke bliver vedtaget af generalforsamlingen, foreslår bestyrelsen uændrede kontingenttakster i 2025.

Vedtægterne indeholder ikke en beskrivelse af valgbarhed til bestyrelsen. For at have stemmeret ved generalforsamlingen skal man ifølge vedtægterne have været aktivt medlem i mindst 3 måneder. Bestyrelsen vurderede, at de samme krav skal være gældende for valgbarhed til bestyrelsen.

5. Forslag til regnskab 2024 til drøftelse og godkendelse samt forslag til budget for 2025

Regnskabet for 2024 er gennemgået af foreningens revisorer. Martin gennemgik regnskabet i hovedtræk. I regnskabet for 2024 indgår som nye poster indtægterne og udgifterne i forbindelse med salg af GTL-diesel. Overskuddet i 2024 var særdeles tilfredsstillende. Regnskabet for 2024 blev godkendt og underskrevet af alle bestyrelsesmedlemmer. I samme forbindelse blev tilskudsregnskabet til Guldborgsund kommune underskrevet.

Martin fremhævede de få ændringer, der var indføjjet i forhold til det tidligere fremlagte forslag til budget for 2025. Forslaget til budget for 2025 blev godkendt af bestyrelsen.



6. Plan for ramning af nye / flytning af pæle

Der er bestilt ramning af 8 pæle i Vikingens del af havnen. Klaus deltager sammen med repræsentanter fra Bådklubben Guldborgsund og Fiskeriforeningen.

Efter nærmere drøftelser besluttede bestyrelsen, at der alligevel ikke umiddelbart var brug for ramning af nye / flytning af pæle.

7. Eventuelt

Via AMBA'et bliver der bestilt en ny portion sprøjtevæske og ekstra skilte til markering af ledige bådpladser.

Det foreslås, at standerhejsningsfesten starter lige efter standerhejsningen, eksempelvis lørdag den 26. april 2025 kl. 14.00.

Det konstituerende bestyrelsesmøde er planlagt til

onsdag den 26.02.25 kl. 19.30.